
oldal: 1/17 

JEGYZŐKÖNYV 
 

Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága üléséről 
 
Az ülés  

 időpontja: 2023. február 13. 

helye: Csengelei Közös Önkormányzati Hivatal Pusztaszeri Kirendeltsége 

6769 Pusztaszer, Kossuth utca 45. 

minősítése: nyilvános 

jellege: rendes 

sorszáma: 2023/2 

 
Jelen vannak: 
 Sági Mihály elnök 

Kósáné Buknicz Mária tag 

Kovács Andrásné tag 

Máté Gábor polgármester 

dr. Jaksa Tibor jegyző 

Tóth Mónika jegyzőkönyv-vezető 

Hiányzik: 

 - 

 
Sági Mihály elnök: Köszöntöm a bizottság tagjait. Megállapítom a bizottság határozatképes, 
mindhárom fő jelen van. Köszöntöm Máté Gábor polgármestert, jegyző urat és a napirendi ponthoz 
érkezett Hajdú Imrét, a gyógyszertár vállalkozóját. Kérdezem, plusz napirendre nincs javaslat? 
Nincs, akkor aki a meghívó szerinti napirendi pontokat elfogadja, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás módja: nyílt 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
7/2023.(II.13.)EB. határozat 
 
Tárgy: Napirendi pontok elfogadása 
 

HATÁROZAT 
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága elfogadta az alábbi 
napirendi pontok megtárgyalását: 
 
1.) A Szent Imre Patika beszámolója 
2.) A községi Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló rendelet-tervezet első olvasatban 

történő tárgyalása 
3.) Döntés az orvosi ügyeleti tevékenység és a járóbeteg szakellátás további finanszírozásáról 
4.) A polgármester 2023. évi szabadság-ütemezési tervének jóváhagyása 
5.) A Szegedi Katasztrófavédelmi Kirendeltség 2022. évi beszámoló jelentése 
6.) A Pusztaszer külterület 0187/42 helyrajzi számú ingatlan haszonbérbe adása 
7.) 100 éves Munkástelep programsorozat megtárgyalása 
8.) Pusztaszer Községi Önkormányzat 2023. évi rendezvényterve 
9.) Pusztaszer Községi Önkormányzat 2023. évi közművelődési szolgáltatási terve 
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Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
1. napirendi pont: A Szent Imre Patika beszámolója 
 
Sági Mihály elnök: Megkérem Imrét, hogy az első napirendi ponthoz szóban terjessze elő. Arról 
van szó, hogy jelezte a gyógyszertár üzemeltetője, vezetője, hogy apró gondok merültek fel a 
pusztaszeri ki gyógyszertárral kapcsolatban. Ezzel kapcsolatban szeretne bennünket tájékoztatni, 
hogy esetleg hogyan tovább.  
 
Hajdú Imre: Most pontosan nem néztem utána mióta csináljuk. Polgármester úrral is már beszéltük, 
hogy próbáljuk úgy csinálni, hogy a legmaximálisabban az embereknek meg legyen az ellátása. Úgy 
egy elég nehéz helyzetbe vettük át ennek a gyógyszertárnak a működtetését. Sosem az volt a cél, 
hogy ebből esetleg valami extra profitot realizáljunk, hanem inkább az, hogy azok a pusztaszerieknek 
akik bejártak akkor a gyógyszertárunkba mert ott kapták meg a gyógyszert ne kelljen kijárni, hanem 
itt helyben meg tudják oldani a problémát. Ez úgy működött, hogy nyilván nekem volt egy 
beruházásom, eszközpark, amit megvásároltam plusz van egy kijárás plusz gyógyszerészt kellett 
fölvennem. Itt nem azt, hogy kiküldök egy akármilyen végzettségű dolgozót. Nekem muszály egy 
szakdolgozót, mégpedig egy szakvizsgával rendelkező gyógyszerészt biztosítanom erre az öt órára 
is. Az egyetlen, amit nem követelnek meg ez a digitális betegtájékoztatók ami minden 
gyógyszertárban most kötelező, de bizonyos lélekszám alatt ez az egy ami nem kötelező. Minden 
más, hűtő, sterilizáló készülékek, a számítógép és a számítógéphez csatlakozó szoftver, aminek elég 
magas ára van. plusz ilyen kiadásokkal kellett számolni. A gyógyszertárat olyan 3-4 éve az egyik 
gyógyszerészem teljesen átvette a vezetését, Sándor Krisztina gyógyszerésznőnek hívják. Ő nagyon 
szépen kezdte, amennyire lehetett kibővíteni. Olyan termékeket kihozni, hogy azokért se kelljen 
esetleg máshova beutazni. Ez elérte 1-2 éve a platóját. Nyilván van egy lakosságszám, van egy 
vásárlóerő és ez a vásárlóerő úgy néz ki, hogy az elmúlt években ez vagy stagnál. A tavalyi évi 
forgalmat mire megvizsgáltam a 20-21-22-es évet és tavaly már az volt, hogy csökkenő tendenciát 
mutat. Ez valószínűleg a COVID-nak is köszönhető, illetve a gyógyszerár képzésnek az átlagembert 
nem ismerő anomáliákból fakadhat. A lényeg az, hogy 2008 óta a támogatott gyógyszereknek az ára 
nem változott vagy csökkent. Ez a tendencia, amit folytot a NEAK, hogy folyamatosan csökkenti a 
gyógyszerek árát viszont a támogatását is csökkenti amiatt van az, hogy az emberek úgy érezhetik, 
hogy drágák a gyógyszerek. Önmagában a gyógyszertárnak a forgalma 10-15 éve sajnos változatlan. 
Az a lényeg, hogy ezt amíg még nem volt ez az óriási infláció meg ilyesmi addig lehetett csinálni. Az 
anya patika pótolta esetleg a mínuszokat, ha esetleg olyan hónap jött ki. Egy autót is kell sajnos 
fenntartom ahhoz, hogy kijárjon a gyógyszerész, azt tankolnunk kell, azt szervizelni kell. Plusz még 
van egy olyan, amiről valószínűleg nem tudnak, hogy az állami szférában az orvosi bérekhez kötötték 
a gyógyszerészeknek a bérét. Mindaddig amíg az én 50 éves gyógyszerészem egy klinikai vagy egy 
gyógyszertári kórházi alkalmazásban most 1,5-2 000 000 forint bruttót keresne ugyanúgy ahogy az 
orvosok addig ezekben az ellátásokban a lakossági gyógyszerellátásban ezek elképzelhetetlen 
összegek egy gyógyszertának kitermelni. Nemhogy egy beosztottnak, hanem egy vezetőnek is. Én, 
mint aki 16 éve csinálom ezek az összegek még nekem is elképzelhetetlenek. Most sajnos és már 
tavaly is az volt a helyzet, hogy nagyon nullába mozgott a dolog. Most viszont újra béremelést kér 
a gyógyszerész, mert ez a drágább, az a drágább, amit én maximálisan megértek, viszont 
egyszerűen ezek az árak, amik vannak nem képesek kitermelni azt az alapvető forgalmat, árrés 
tömeget, miután én ezt leadóztam, hogy ez fenntartható legyen így ebben a formában. Nyilván a 
gyógyszertár nagyon sok mindent nem csinálhat. Csökkentheti a nyitvatartást, ami ebben az esetben 
nem megoldás, mert a rezsi a napelemnek köszönhetően az áram annyira nem magas. A gáz 
beszéltük polgármester úrral, hogy októberig még adott, de minden más az sajnos az egekben van. 
én azért jöttem a képviselő-testülethez, nagyon szeretjük csinálni és én úgy érzem, hogy sok panasz 
mióta mi csináljuk nincs, mert tényleg maximálisan próbáljuk. Én annyit kérek, annak ellenére, én 
is voltam képviselő és tudom, hogy a kis falvak milyen problémákkal küzdenek, de meg szeretném 
kérni a képviselő-testületet, hogy ezt vegyék tudomásul és próbáljunk meg valami egyességre jutni. 
Én az iparűzési adót is nyilván fizetem annak ellenére, hogy egészségügyi szolgáltató vagyok, mint 
egy orvos, aki nem fizet iparűzési adót, ami nyilván nem kell bemutatni hogy a gyógyszer vétel és 
eladás közötti 1,5%, én azt befizetem. A rezsit is befizetem. Ha nem is húz ki a csávából, de minden 
képpen egy nagy gesztus lenne, ha ezzel a bérleti díjjal tudnánk valamit kezdeni. Körülbelül ennyi, 
amit én el tudok mondani.  
 
Sági Mihály elnök: Köszönöm szépen.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Én most hallom ezt először, nem bírtam az anyagból elolvasni semmit.  
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Sági Mihály elnök: Nincs is hozzá anyag, mondtam, hogy szóbeli.  
 
Hajdú Imre: Mielőtt a kérdés felteszik, én nagyon szívesen alátámasztom ezt számokkal. Nem 
hiszem, hogy nyolc év után azért jönnék ide, hogy én most plusz nem tudom mennyi bevételt 
szeretnék. Szívesen alátámasztom a tavalyi kimutatással, a könyvvizsgáló is tud írni nekem egy 
nyilatkozatot. Most már önköltségen megy az egész.  
 
Máté Gábor polgármester: A testületet az segítené, ha látnánk valami olyan ötletet a részedről, 
hogy mi az, ami neked segítene. Mi volt eddig és hogyan képzeled el a következő évet, ami neked 
olyan segítséget nyújt, ami neked valóságos segítség, nemcsak valami gesztus, számunkra meg 
vállalható. Ezért mondtam azt, hogy nem leszünk ma abban a helyzetben, hogy elé menjünk 
valamilyen döntésnek se. Ha szerdáig még tudsz esetleg valami konkrét körvonalazott elképzelést, 
hogy eddig volt ennyi a bérleti díj, ezután ennyire szeretnéd ha módosítanánk. Miben tudnánk mi 
most segíteni?  
 
Hajdú Imre: Ha én most azt mondom, hogy a gyógyszertárnak a nettó ár és tömege az 70-100 000 
forint és az a gyógyszerészemnek a bruttó bérét nem fedezi, akkor nem tudom, hogy ez érezhető-
e, hogy az autónak a benzin költségét én, mint magánszemély finanszírozom, mert nem cégautó. A 
többit pedig a Szent Imre gyógyszertár, mint anya patikából finanszírozom. Egy bruttó 700 000 
forintos fizetés egy gyógyszertár résznél az ilyen 430-450 000 nettó, ami ezen a környéken egy 
abszolút alapfizetés. Hiába vagyok kedves, hiába vagyok rugalmas, hiába mondom, hogy kiadom a 
több szabit, ha máshol 50 000-re többet fizetnek odamegy. Sajnos gyógyszerészből is hiány van, 
mint orvosból legalább annyi.  
 
Kovács Andrásné tag: Köszönjük szépen a tájékoztatást. Szerintem el fogunk rajta gondolkodni. 
A falunak minden képpen szüksége van arra, ha nem is ilyen intervallumba, de a gyógyszertár az 
maradjon és ha naponta két órahosszát akkor annyit vagy esetleg kétnaponta. Majd meglátjuk a 
lehetőségeket.  
 
Hajdú Imre: Erre szívesen válaszolok. A polgármester úrnak is jeleztem, hogy azzal, hogy ő ezt a 
gyógyszerészt kétnaponta kiküldöm akkor nekem el kell küldenem a gyógyszerészt. Pont ez a lényeg, 
hogy a Krisztát azért vettem föl, mert ezt a gyógyszertárat ő egyedül intézi. Amíg Kisteleken tudnék 
azon spórolni, hogy 7-től csak 5-ig vagyok nyitva, az a két óra rezsi egy akkora épületben amiben 
vagyunk óriási összeg. Nálam sajnos nagyon magas a rezsi. Már én is elgondolkoztam azon, hogy 
nem vagyok 7-ig nyitva, meg szombaton 1-ig csak délig. Ezek az egy-egy órák, miután a vásárlóerő 
abban az órában annyira kevés, hogy onnantól kezdve már nem termeli ki a rezsit sem. Itt nem 
működik az, hogy csak kettő órát vagyok nyitva, mert akkor a Krisztát nem tudom hova rakni. Ez az 
öt óra nem tudja kitermelni egy gyógyszerésznek a bérét, akkor hat óra sem fogja tudni, hét óra 
sem, nyolc óra se, de kettő se. Árrést tudok növelni bizonyos termékeken. A gyógyszerek 80%-a 
államilag meghatározott ár. Az embereknek fogalma sincs arról, hogy például egy 6 000 forint fölötti 
gyógyszeren fix 900 forintja van a gyógyszerésznek. Amikor én 50 000 forintért rendelek egy 
gyógyszert azt 51 000 forintért kötelez az állam, hogy adjam tovább. A banknak azt az 50 000 
forintot pontosan 1200 forintért utalom át, már ott is mínuszban vagyok. A pelenkáknál mínusz 30%-
ra kötelez az állam, ezt senki nem tudja.  Ha nem tartom, akkor kijönnek a biztosítótól és 100 000 
forintra megbüntetnek mert én nem voltam hajlandó kiszolgálni a beteget. Ez egy rettentő zárt világ, 
rettentő szigorú szabályokkal.  
 
Sági Mihály elnök: Köszönöm szépen. Pillanatnyilag nincs véleményem. Én azt kérném, ami a 
polgármester úr mondott, hogy kapjunk egy olyan számot, hogy mi volna az a segítség, hogy ez a 
gyógyszertár itt maradjon.  
 
Hajdú Imre: Itt fog maradni. Én nem azért jöttem, hogy egy ilyen válaszutat tegyek, hogy most 
vagy ez lesz, hogy nem elég, hogy elengedik még akkor támogatnak. Szeretném csinálni, szeretné 
a Kriszta csinálni és pont azért jöttem én is, hogy valahova jussunk. Jelen pillanatban nekem csak 
az a kérésem, ha lehet, hogy például Csengelén lehetett volna pályázni a gyógyszertárra, mert ott 
nyugdíjba ment a gyógyszerésznő. Előtte a gyógyszertár olyan egészségügyi intézménynek 
nyilvánították Csengelén, merthogy az is vagyok, mint az orvost, mint a fogorvost, mint a védőnőt, 
tehát nem számoltak nekik bérleti díjat. Nekem nem is volt addig bajom az 50 000 forinttal mert úgy 
voltam vele, hogy egy ilyen falunak 600 000 forint évente egy nagyon nagy segítség. Ez sem 
magamra költeném, hanem akkor azt mondanám, hogy bruttóban még 30 000 forintot tudok adni. 
Egy olyan gyógyszerészt, aki öt órában itt van. nagyon szereti csinálni, de ez egy ingerszegény 
környezet, egyedül van, nincs kivel beszélgetni, öt órát itt végig üli, van, amikor két órán keresztül 
nem jön be senki. Akkor biztos, hogy bajban lennék, hogy honnan szerzek egy gyógyszerészt, aki 
kijön Kistelekig, Kisteleken beül az autóba, bepakolja a gyógyszert az autóba minden reggel átjön, 
visszajön, megcsinálja a rendelést, leadja a rendelést. Ez a munkája, csak egy gyógyszerész most 
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három-négy állásból választhat. Amikor meghallják, hogy ügyelni kell, vagy kijárni vagy ezt vagy 
azt, akkor nem engem fog választani.  
 
Sági Mihály elnök: Azt kérdezhetem, hogy szerdáig mert akkor most a bizottságnak valamilyen 
javaslattal menni kell a testület elé, hogy küld egy számot, hogy mi az a szám, amiben tudunk 
segíteni?  
 
Hajdú Imre: Arról, hogy én pluszban kérek támogatást, arról szó sincs.  
 
Máté Gábor polgármester: A kérése az akkor, hogy gondoljuk át a bérleti díjat.  
 
Hajdú Imre: Ígérem, hogy ha valami csoda folytán rendezik nálunk is a pelenka kérdést, én ezt 
jelezni fogom és azt fogom mondani, hogy stabilizálódott a helyzet. Nálunk is óriási gondok vannak, 
az nem normális, hogy 2008 óra ugyanazokkal a fix árakkal kell dolgoznunk 2023-ban, de ez így 
van.  
 
Máté Gábor polgármester: Ez az egyik lépcsőfoka annak, hogy valamilyen közreműködésünk 
legyen ennek a probléma megoldására. A másik kérdés az, hogy tudunk-e arra kimutatást találni, és 
ha igen, tudunk-e arra valamilyen stratégiát kidolgozni, hogy a Pusztaszerieknek kiírt gyógyszerek 
hány százaléka kerül nálatok megvásárlásra. Kérdésem az, hogy van-e ebből adódó bevétel 
kiesésetek? Lehet-e erre valamilyen iránymutatást találni, hogy amit a pusztaszeri betegeknek 
fölírnak gyógyszer, azok a Szent Imre patikán keresztül kerülnek kiszolgálásra vagy egy részük 
átkerül mondjuk másik gyógyszertári rendszerbe. Ha van ilyen akkor emellé, amit most mondasz, 
azon kellen elgondolkodnunk hosszabb távon, hogy hogyan tudjuk azt elérni, hogy minél nagyobb 
gyógyszer igény a Szent Imre patikán keresztül elégítődjön ki.  
 
Hajdú Imre: Sajnos ez egy zárt rendszer. Én nem láthatom csak az én forgalmamat. Ez úgy néz ki, 
hogy amikor az orvos felírja e-receptre a gyógyszereket akkor az összes patikában megjelenik, 
viszont amit nem nálam vált ki az a GDPR szerint titok. Nekem is annyira szigorúan kell venni ezt a 
GDPR-t, hogy semmilyen információt nem adhatok ki. Semmilyen rálátásunk a NEAK-on kívül nincs, 
a NEAK pedig nem fog adni, mert meg fogja kérdezni, hogy miért kell az nekem, mert őt is az 
adatvédelem fogja csesztetni. A másik, hogy az biztos, hogy nem lehetünk mindenkinek 
szimpatikusak. Ahol több gyógyszertár ott is azért él meg nagyjából mindegyik.  
 
Máté Gábor polgármester: Nem kötelezésre gondoltam, hanem hogy nincs-e valami általunk nem 
látható vagy nem észrevett szervezési probléma, aminek következtében, azt kellene tudni, hogy az 
orvos által kiírt gyógyszereknek hány százaléka lett itt kiváltva.  
 
Hajdú Imre: Ezt az orvostól kell megkérdezni, nem tudom adhat-e ki ilyen információt. Meg tudom 
mondani, hogy mennyi recept van egy hónapban, lebontva. Ezért mondtam, hogy egy picit csökkenő 
tendencia, de azt tudni kell, hogy az orvosokat a NEAK folyamatosan ugyanúgy ostorozza, hogy 
próbálja csökkenteni a kiadást és ezért minél kevesebb gyógyszer. Nem akarok nagyon belemenni a 
szakmába. Például úgy van, biztos hallottak erről, hogy harminc napra lehet kiírni egy gyógyszert. 
Ha negyven napra írja ki, akkor rá kell írni és akkor a NEAK így fogja nézni, hogy miért nem harminc 
nap. Az orvost is arra kötelezik, hogy van egy úgy nevezett három havonta egy vak licit és azért 
csökkennek az árak, mert a gyártók nem látják, hogy a többi gyártó ugyanarra a hatóanyagra mennyi 
csökkenéssel adja be háromhavonta az árat. Ha ez 10%-kal eltér akkor leveszik róla a támogatást. 
Azért van az, hogy folyamatosan csökken, mert az összes gyártó bele van kényszerítve egy 
folyamatos árcsökkentésbe és ezáltal az orvosokat is arra kényszerítik, hogy az olcsót írja, amivel 
nincs baj. Én olyan kimutatást tudok mutatni, hogy hány recept van kiváltva, de hogy az orvos 
mennyit ír föl vagy ő meg tudja mondani, vagy nem mondhatja meg mert azért ez orvosi titok.  
 
Máté Gábor polgármester: Nem kötjük személyhez, ez csak egy tömeg lesz.  
 
Sági Mihály elnök: Én akkor ezt most megragadnám itt, hogy ha van rá módja, akkor szerdáig csak 
egy ilyen számot küldjön, hogy a pusztaszeriek hány receptet váltottak be. A kettő között mekkora 
a különbség, nagyságrendileg érdemes-e vele foglalkozni.  
 
Máté Gábor polgármester: Ha a felét nem itt váltják ki, akkor azzal már érdemes foglalkozni. Ha 
az 5%-át nem itt váltják ki, az még simán belefér. Az okoz-e problémát, hogy nem itt váltják ki.  
 
Hajdú Imre: A probléma abban van leginkább, hogy stagnál vagy egy nagyon kicsit kevés. 
Stagnálással évről-évre nem lehet 10-15%-os árat, bért emelni, rezsit emelni, járulékot stb. Például 
azt mutatja, hogy 2021. január 1 és december 31 között a vények száma 19 265. Ugyanez 2022. 
január 1 és december 31 között 18 925 vény. Itt legalább 1000 növekedésnek kellene lenni. Van 
ilyen, hogy tételszám, hogy hány bizonylat tételt ütöttem, a 2021-ben 26 400, 2022-ben 26 600. 
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Tételre 200-zal többet ütöttem, de ha azt leosztjuk 12-vel az 20 tétel havonta. A bizonylat pedig 
amennyit kinyomott a pénztárgép, az pedig 2021-ben volt 8 250, 2022-ben 8500.  
 
Sági Mihály elnök: Kérdés van-e még? Én akkor megköszönöm Hajdú úrnak a jelenlétet. Én nem 
tudom, hogy hogyan megyünk a testületi ülés elé ezekkel a dolgokkal. Segítsük egymást, hogy mit 
írjunk le és mit tegyünk. Mivel nem lesz itt szépen össze kell szedned a számokat.  
 
Máté Gábor polgármester: Nem tudom küld-e valamit.  
 
Sági Mihály elnök: Ő elmondta, mi erre voltunk kíváncsiak. Nekem a vény számot, ha meg tudnátok 
szerezni. Hányat írtak föl 2021-ben és 2022-ben és ha itt 30 000-ret írtak föl akkor van gond, ha 
21 000-ret írtak föl, akkor nincs mivel foglalkozni.  
 
dr. Jaksa Tibor jegyző: Azért Attilával itt beszélgettünk, lehet, hogy lesz nagyságrendi eltérés a 
kettő között, ő azt mondta, hogy egyik nap leadom a rendelést, másnap, harmadnap érkezik meg az 
a gyógyszer. Lehet, hogy nem várja meg a beteg, hanem máshol kiváltja. Nagyon kötelezni nem 
fogod tudni, Gábor, a lakosságot arra, hogy itt vásároljon.  
 
Máté Gábor polgármester: Nem kötelezni, csak egy olyan helyzetet teremteni, hogy mi az oka 
annak, hogy elmegy máshova és tudunk-e azon javítani. Lehet, hogy ezt a problémát, ha a vények 
jelentős része itt csapódik le, akkor lehet az a probléma még görgethető egy darabig, és nem fog 
jelentkezni.  
 
Sági Mihály elnök: Tudnotok kell, hogy én is és Gábor is úgy jöttünk ide, hogy azonnal pótolható.  
 
Máté Gábor polgármester: Annyi a problémám nekem, hogy volt rossz tapasztalatom 
gyógyszertárral, hogy hiába volt itt semmit nem ért, velük viszont mióta itt vannak probléma nem 
volt. Ha úgy gondoljuk egy gesztust gyakorolunk feléjük, amivel nem húztuk ki a méregfogát ennek 
a dolognak. Tájékoztatjuk a képviselő-testületet az itt tárgyalt információkról.  
 
Sági Mihály elnök: Tárgyalásra alkalmasnak találja a bizottság. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel 
jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás módja: nyílt 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
8/2023.(II.13.)EB. határozat 
 
Tárgy: A Szent Imre Patika beszámolója 
 

HATÁROZAT 
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a Szent Imre Patika 
beszámolóját tárgyalásra javasolja a Képviselő-testületnek. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
2. napirendi pont: A községi Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló rendelet-
tervezet első olvasatban történő tárgyalása 
 
Sági Mihály elnök: Második napirendi pontunk a költségvetés első olvasatban való tárgyalása. 
Kérdezem az előterjesztőket, hogy van-e hozzáfűzni való?  
 
Máté Gábor polgármester: A lényeg az látható, szomorú helyzetek vannak. Fejlesztésre van 
630 000 forintunk. Nekem annyi kérdésem lenne majd a képviselők felé, hogy továbbra is tartják-e 
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a tiszteletdíj és a képviselői alaphoz való viszonyukat. Arról volt egy két éve induláskor egy helyzet, 
hogy ez bevált-e mert ha igen, akkor nem nyúlunk hozzá. Akarnak-e a többiek a maguk számára 
módosítást tenni. Pillanatnyilag az előző év alapján van beállítva ez a dolog, mivel tavaly is eszerint 
mentünk. A felvezetésnél azt láttam, hogy az alapítvány pillanatnyi nem támogatása, nem azt jelenti, 
hogy nem támogatjuk az alapítványt, csak most ha valahol takarékoskodnunk kell, akkor ez egy 
lehetőség arra, hogy takarékoskodjunk valamilyen szinten. Az alapítványnak pillanatnyilag nincsenek 
működésbeli anyagi problémái. Bevételek innen-onnan jönnek. Egy alapítványnál az igazi jó, ha 
maga fönt tud maradni, de azt gondolom, ha bármilyen probléma lesz az alapítványnál nyilván akkor 
megnézzük, hogy mit tehetünk. Még annyi, hogy holnap még egyeztetéseket fogunk tartani 
Kisteleken az óvodával kapcsolatosan, mert nagyon durva eltérés lett a tavalyi évhez képest, ami a 
megítélésünk szerint nincs alátámasztva vagy legalábbis nem látjuk az alátámasztottságát.  
 
Kovács Henriett gazdálkodási ügyintéző: A bértáblában volt egy elírás, ami 4 730 000-rest 
jelentett, véletlen egy ötjegyűt hatjegyűre írtak. Azt Katikával leegyeztettük most a bért, hogy fog 
összeállni. A tavalyi évre ők kértek 1 302 000-őt, annyi volt belerakva eredetibe. Azért lett belőle 
4 406 000 mert a 2021 évre visszamenőleg kértek még pluszt. Amikor a beszámolót elkészítették 
22-ben, akkor még kiderült, hogy ott még 3 000 000 nem tudom mennyit kértek hozzá. A teljes 
finanszírozás tavaly 4 400 000 valahányezer forint volt. Viszont most ahogy én számoltam 
16 313 000 lesz ez az 1 302 000 a mostani tervük alapján, amit ideküldtek. A másik, ami a Többcélú 
Társulásnál az érdekeltségi hozzájárulás is emelkedett 377 000-rel a terv szerint, úgyhogy az 
1 355 000 forint lesz. Ez azt jelenti, hogy a tartalék sorból, ami 16 948 000 abból 15 300 000-ret ki 
kell vennünk és azt föl kell ide pakolnunk a helyére az óvodához meg a többcélúhoz. Nem tudnak 
annyi normatívát egyelőre lehívni a bérre amennyit szerettek volna mivel a tavalyi október 1-jei 
állapotban nincsen benne az a bér, ami most te vagy Marika ott bent. Májustól meg jön a kollegina 
rá. Októberben tudnak pótigényt benyújtani majd rá, de hogy ezt a 11 hónapra megadják-e vagy 
sem, ezt még most nem tudom. Az eredeti támogatás úgy van számolva, hogy az októberi statisztika 
alapján adják a létszámra. Elképzelhető, hogy ez az összeg csökkenni fog, ami most itt van, de most 
jelen pillanatban ez a legkisebb összeg, amivel itt a járulékoknál meg a dologinál számolni tudunk. 
A dologi egyébként nem nőtt olyan jelentősen. 4-500 000 forint, a nagy részét a bér teszi ki ugyanis 
a garantált bérminimum emelésre egy fillért nem adtak még eddig. Elképzelhető, hogy év közben 
lesz rá kompenzáció, nem tudja Katika megmondani most jelen pillanatban, hogy van. Ez az, ami 
ma érkezett információ a társulásnak a költségvetés tervezéséről, de holnap lesz társulási ülés ott 
majd még beszéltek róla. Ezt szerettem volna elmondani.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Nekem kérdéseim vannak, amit nem értek. A második oldalon ez a 
település üzemeltetés közvilágítás támogatás meg aztán van ott lejjebb a közvilágítás kiegészítő 
támogatás az micsoda.  
 
Kovács Henriett gazdálkodási ügyintéző: Ez a közvilágítás támogatás minden évben benne van 
a költségvetésben, ez a tavalyi költségvetésbe is benne van, ha megnézed a tavalyi évi költségvetést 
akkor ott van települési üzemeltetés közvilágítás támogatás. Ez a 14 338 000 ez állami normatíva, 
ezt minden évben megadják. A kiegészítő támogatás, megadtak egy hétszeres összeget tavaly év 
végén, hogy körülbelül annyi lesz az áram így. Annyival kell kalkulálnunk, úgyhogy én kértem még 
pluszba 17 800 000-ret. Ez az összeg havi finanszírozásba jön 8-8%-ba, az első hónapba jön 12%, 
ahogyan a nettó finanszírozás jön úgy teszik bele folyamatosan a kiegészítő támogatást is az állami 
támogatásokba. Ez a 32 000 000 forintos összeg az, ami közvilágítás támogatására van. Ezt minden 
képpen a közvilágításra kell költeni a kiegészítőt meg pláne, mert azt akkor költhetjük el, ha a 
másikat kimaxoljuk.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Másik kérdésem, hogy itt a személyi juttatásoknál elírás van a négy fő 
önkormányzati képviselő, nem négy fő közalkalmazottról van szó?  
 
Kovács Henriett gazdálkodási ügyintéző: Nem. Az állományi létszám meg a munkajogi létszám 
eltér. A személyi juttatásoknál benne van az alpolgármester, aki nincs állományba meg a képviselők 
sincsenek állományba, mert nincs biztosítotti jogviszonyuk. Ők nem állományba lévők, ők külső 
személyi juttatást kapnak. Ettől függetlenül a bérbe be vannak tervezve, mint bér.  
 
Kósáné Buknicz Mária képviselő: Miért négy fő önkormányzati képviselő? 
 
Kovács Henriett gazdálkodási ügyintéző: Mert csak négy főnek van számfejtve.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Az ötödik oldalon az egyéb működési célú támogatás. Mi a helyzet 
most ezzel a 24 órás ügyeleti támogatás meg járóbeteg szakellátást, ezt most nem értem.  
 
Sági Mihály elnök: Lesz külön napirend, azt ne bántsuk.  
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Kovács Henriett gazdálkodási ügyintéző: Én most azt terveztem be, ami döntést hoztatok a két 
hónapot finanszírozunk az ügyeletre, a járóbetegnél már 173 000 forint.  
 
Máté Gábor polgármester: Holnap el fog dőlni sok minden ez ügyben.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Én köszönöm szépen.  
 
Kovács Andrásné tag: Az a helyzet, hogy Gábor elmondta egy részét, amit észleltem a 
beszámolóba. A fejlesztési pénzeszközt, illetve a civil szervezeteknek juttatandó támogatásokkal 
kapcsolatban. Szeretném pontosítani, hogy ezen akarunk spórolni minden képpen, mert azért én 
mégiscsak szeretném hogyha bekerülne legalább az alapítvány az adott támogatások közé. Látom, 
hogy nemcsak az alapítvány nem szerepel benne, hanem senki más se. Azon kívül nagyon 
szomorúnak látom ezt a költségvetést. Ezen a költségvetésen majdnem 40 000 000 luk van. Ha nem 
lenne pénzmaradványunk, akkor mínuszos költségvetés lenne. én mindig megkérdezem, hogy mikor 
fogy ez el, mert előbb-utóbb nem tudunk annyira takarékoskodni, hogy maradjon még belőle. Nekem 
ezek az észrevételeim. Van itt egy dolog a harmadik oldalon, hogy szünidei étkeztetés támogatása, 
13 680 forint. Mit tudunk ennyiért támogatni?  
 
Kovács Henriett gazdálkodási ügyintéző: 570 forintjával finanszírozza le az étkeztetés adagját 
az állam és 1200-ba kerül nekünk. Ez csak egy 21 napos 1 főre jutó étkeztetés, aki igénybe veszi. A 
kiadási fele ezért több. A szünidei étkeztetést, aki kérte többen lennének rá jogosultak, de nem 
igénylik. Minden évben a szülők nyilatkoznak arról, hogy ki kéri és ki nem kéri.  
 
Kovács Andrásné tag: Köszönöm szépen. Ennyi lett volna.  
 
Sági Mihály elnök: Nekem is van kérdésem Palihoz, hogy tudom nagyon nehéz erre ilyenkor még 
válaszolni mert a vállalkozások a fene tudja hogyan alakulnak. A 20 000 000 iparűzési adó az 1%-
kal számol vagy már a kiegészítéssel?  
 
Ambrus Pál adóügyintéző: Szeretném tájékoztatni a tisztelt bizottságot a 2022. éves adó 
tevékenységünkről. Az adózárás megtörtént december 31-e állapottal, évnyitás megtörtént, kivetés 
megtörtént. Szakmai megfontolásokból az ASP adóztatásnak a felülete abszolút teljes mértékben 
megváltozott nagyon sok problémával, új frissítésekkel. Leállítják a tevékenységünket, nem 
postázhatunk, nem vethetjük ki az adókat, hibák hiba hátán, de azért majd helyrejön egyszer. A 
magánszemély kommunális adójával egész évben befolyt 5 318 915 forint. Hátralék 1 123 939 
forint. iparűzési adóból befizetésre került 29 885 965 forint. hátralék 4 181 256 forint. átvezetésre, 
visszautalásra, kiutalásra került 1 240 829 forint. gépjárműadóból 524 354 forint folyt be. Ez a teljes 
összeg átutalásra került a Magyar Államkincstár részére. A december 31-ei bankkivonatainknak a 
záró egyenlege kommunális adóból 5 314 413 forint, ami átvezetésre került az önkormányzat 
pénzforgalmi bankszámlájára. Iparűzési adó nem 28 640 136 forint, ez is átvezetésre került oda. 
Szeretném tájékoztatni önöket, hogy a KKV vállalkozások kieső iparűzési adója a MÁK finanszírozás 
keretében kaptunk 2022. 06. 24-én és 10. 10-én 1 872 964 forintot. 2013-ban megszűnt az 1% 
iparűzési adókedvezmény a KKV vállalkozások számára. 2023-tól sávos iparűzési adóztatás lesz, 
amit a vállalkozásoknak be kell jelenteni az adóhatóság fele. A sávos adóztatás azt jelenti, hogy ha 
a vállalkozásnak az éves bevétele 2 millió forintot 12 millió forintig akkor az iparűzési adóalapját 
megállapíthatja 2,5 millió összeggel. Ha a bevétele 12 és 18 millió forint között van akkor az iparűzési 
adóalapját 6 millió forintban állapíthatja meg. Ha 18 és 25 millió forint között van az árbevétele akkor 
az adóalapját 8,5 millió forinttal állapíthatja meg. Ezt, ha bejelenti az adóhatóság fele, akkor ettől 
eltérni nem lehet évekig ezt választja. Ha év közben átlép a vállalkozó ennek a bevételének a 
határán, akkor az általános szabályok szerint kell neki elszámolni és akkor az is marad. Az iparűzési 
adóerő képességünk a 2027. évi adóelőleg meghatározásban az iparűzési adóalapunk 1 792 911 713 
forint volt és az önkormányzat 2023. évi iparűzési adóerő képessége 25 100 764 forint. köszönöm 
szépen, hogy meghallgattak.  
 
Sági Mihály elnök: Köszönöm. Akkor most már így nincs kérdésem.  
 
Ambrus Pál adóügyintéző: Még annyit szeretnék bejelenteni, hogy 2023. december 31-vel 
megszűnik a közszolgálati jogviszonyom nyugdíjba vonulásom következtében. Éppen azért, mert 
2024. január 1-től nyugdíjba vonulok. Az utódomat szeretném betanítani, de nagyon sok 
szabadságom van. köszönöm szépen.  
 
Sági Mihály elnök: Köszönöm szépen. Azt láttam, hogy ha jól emlékszem, tavaly 13 millió volt 
éveken keresztül ez a szociális segélyekre meg egyebekre fordítottunk és most 10 300 000.  
 
Kovács Henriett gazdálkodási ügyintéző: 11 800 000 forint volt.  
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Sági Mihály elnök: Akkor is csökkent valamennyivel, mert most 10 325 000 forint, ha jól 
emlékszem.  
 
Kovács Henriett gazdálkodási ügyintéző: Így van, 1 000 000 forintot levesznek minden évben, 
csökken folyamatosan.  
 
Sági Mihály elnök: Köszönöm szépen. Támogatjuk a költségvetés elfogadását?  
 
Kovács Andrásné tag: Én választ szeretnék kapni az alapítványi támogatással kapcsolatban a civil 
szervezetek támogatásával kapcsolatban.  
 
Kovács Henriett gazdálkodási ügyintéző: Annyit tudok mondani a civil szervezetek 
támogatásáról, és bármilyen más szervezet támogatásáról, hogy állami normatívával nem fedhető 
le, tehát rendkívüli működési támogatást nem fogok tudni lehívni rá. Saját bevételből tudjuk 
finanszírozni, mint ahogy sok minden mást is a saját bevételből finanszírozunk. Minden átadott 
pénzeszközt, ami nem intézményi finanszírozásra megy azt úgy kell kigazdálkodnunk adóbevételből 
vagy bérleti díj bevételből mert ez a kettő van nekünk. Abból tudunk ilyenekre fordítani. Ezt nem 
tudom szembe állítani államival, nem is fogadják el.  
 
Kovács Andrásné tag: Köszönöm szépen. Annyira pici az a 3 millió forint saját bevétel, kivéve az 
adókat.  
 
Kovács Henriett gazdálkodási ügyintéző: Ugyanígy van egyébként a képviselői alapból adott 
támogatásokra is. Mivel a képviselői alap is saját forrásból megy teljes mértékben ezért a képviselői 
alapból felajánlott összeget is önerőből tudjuk odatenni, nem tehetem államival szembe.  
 
Kovács Andrásné tag: Akkor ennyit a civil szerveztek támogatásáról.  
 
Kovács Henriett gazdálkodási ügyintéző: De ez már évek óta így van. egyedül a polgármester 
illetménye, amit támogat. Sem az alpolgármestert, sem a képviselőket, senkit nem finanszíroz meg 
fentről.  
 
Sági Mihály elnök: Továbbra is azt mondom, hogy a bizottság támogatja a költségvetés elfogadását 
első olvasatban. Aki ezzel egyetért, kérem, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás módja: nyílt 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
9/2023.(II.13.)EB. határozat 
 
Tárgy: A községi Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló rendelet-tervezet első olvasatban 

történő tárgyalása 
 

HATÁROZAT 
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a községi 
Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló rendelet-tervezetet első olvasatban elfogadásra 
javasolja a Képviselő-testületnek. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
Sági Mihály elnök: Hozzá kell tenni, hogy minden képviselő nyilatkozzon, mert ugye márciusra 
majd úgy készülne el a végleges beszámoló, hogy fenntartja a mostani állapotát, vagy nem, vagy 
változtat rajta, mert akkor ott a kiadás rovatoknál ezek az arányok változhatnak. 
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3. napirendi pont: Döntés az orvosi ügyeleti tevékenység és a járóbeteg szakellátás 
további finanszírozásáról 
 
Sági Mihály elnök: Harmadik napirendi pont, döntés az orvosi ügyeleti tevékenység és a járóbeteg 
szakellátás további finanszírozásáról. Ahhoz, hogy erről dönteni lehessen el kellett valamit fogadni a 
költségvetésből. Én azt javasolnám a bizottsági tagoknak, meg talán a képviselő-testületnek is, hogy 
ez a napirendi pont ugyan így napirendi pont, de mégis válasszuk háromfelé. Egy a 8-tól 16 óráig 
lévő ügyelet, a 16-tól 8 óráig és a járóbeteg.  
 
Máté Gábor polgármester: Nem, csak kétfelé, mert nincs 24 órás.  
 
Sági Mihály elnök: De erről csak döntenünk kell, hogy ezt most már nem támogatjuk vagy akkor 
nem is beszélünk már róla.  
 
Máté Gábor polgármester: Van egy döntésünk, hogy február végéig ezt támogatjuk. Ezután arról 
kell döntenünk, hogy a későbbiekben mivel határozottan azt mondja Kömpöc meg Baks, hogy nem 
fizetünk. határozottan nem fizet, de nem mondja Ópusztaszer, és mivel ebbe az előterjesztésbe az 
van a Szerapisz felől, hogy amennyiben egy település is kilép ebből a rendszerből, akkor nem tudja 
fenntartani a 24 órás szolgálatot csak akkor, ha a többi négy település összedobja ezt. Elküldtem 
nektek a táblát, hogy ez mivel járna nekünk. Egyébként a polgármesterek azzal álltak fel a legutolsó 
társulási ülésről, hogy beszüntetjük a 24 órást. Arról kell döntést hozni, hogy mit támogatunk.  
 
Sági Mihály elnök: Akkor másképpen fogalmazok a 8-tól délután 16 óráig az ügyeleti rendszer a 
későbbiek folyamán nem támogatjuk. Erről már nem kell beszélni, tudomásul kell venni. Jártam a 
doktor úrnál két alkalommal is. Ő tudomásul veszi, hogy neki ebből több problémája származik, mert 
8-tól 16-ig itt kell lenni. Ebben az időszakban ő látja el az ügyeletet. Ez megoldódik, hisz statisztika 
alapján Pusztaserre 23 esetben kellett egy évben kihívni a nappali ügyeletet. Március 1-jével neki is 
át kell szervezni a munkarendjét. Tudomásul veszi, hogy nem támogatjuk az ügyeleti rendszert, 
mert ez már így nem életképes. Jó, akkor ebben nem kell semmit csinálnunk. Gáborral beszéltük, 
hogy ebbe a dologba majd február vége felé a lakosságot valamilyen úton módon tájékoztatjuk, hogy 
hiába hívják a nappali ügyeletet nem jönnek ki utána, ezt az orvosnál kell megtenni. Így már 
egyszerűsödött a dolog. Marad az éjszakai ügyelet, az viszont kötelező az önkormányzatok számára. 
Azt javaslom nektek, hogy támogassuk azzal a 195 098 forinttal havonta ezt az éjszakai ügyeleti 
ellátást. Azért mondtam, hogy csak kétfelé kell venni, mert az egyik az ügyeleti a másik pedig a 
járóbeteg. Azt is javaslom egyelőre, hogy támogassuk, hogy később, hogy lesz, nem tudom.  
 
Máté Gábor polgármester: Nekem egy javaslatom lenne, hogy ismét legyünk óvatosak. Kötelező 
nekünk az ügyeleti szolgáltatás, de hogy mennyiért az vita kérdése lehet. Én azt mondom, hogy 
legyen meg a jószándékunk, hogy ezt az összeget elfogadjuk június végéig. Utána információt 
kérünk, hogy a többiek hogyan viszonyulnak ehhez a történethez és akkor hogyan tovább. Én 
beletennék egy ilyen féket. Én ezt el is fogom mondani, amikor kell, hogy ezzel az összeggel 
támogatjuk és akkor fogjuk tovább engedni ezt az összeget, ha azt látjuk, hogy mindenki ehhez 
hozzátesz. Ez az egyik lehetőség. A másik az, hogy nem, viszont információt akkor is kérünk, hogy 
hogyan döntenek a többiek. Tegyünk-e bele ilyen féket, vagy egész évre elfogadjuk, hogy így legyen 
aztán kész vagy óvatosak vagyunk és azt mondjuk, hogy félév, mint ahogy tavaly is tettük és utána 
információktól függően az összeget újra gondoljuk.  
 
Sági Mihály elnök: Én egyetértenék a Gábornak azzal a javaslatával, hogy június 30. lehet, hogy 
2023. július 1-től már a Mentőszolgálat látja el a mostani információ szerint Kistelek júniusba kerül 
sorra. Majd júniusban beszélünk róla, mert akkor lesz testületi ülésünk. Ne határozzuk meg egész 
évre, hanem június 30-ig.  
 
Máté Gábor polgármester: Azt még azért tisztáznunk kell, hogy volt egy döntésünk februárig. Ez 
a 195 000 forint januártól visszamenőleg kikompenzáljuk vagy februártól fizetünk ennyit?  
 
Sági Mihály elnök: Márciustól.  
 
Máté Gábor polgármester: Rendben én azt mondom, hogy igenis ezt keményítsük be, már csak 
azért is mert nem rajtunk múlott. Volt egy döntésünk, a 24 órást támogatjuk ennyivel a nem 24 
órást meg majd ennyivel támogatjuk. Nincs visszamenőleg fizetés, 195 000 forintról, mert egyébként 
az nem az.  
 
Sági Mihály elnök: Június 30-ig akkor elfogadásra javasoljuk. A járóbeteget egész évre vagy azt is 
csak félévre?  
 
Máté Gábor polgármester: Arról még beszéljünk.  
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Sági Mihály elnök: Jó, akkor a következő a járóbeteg szolgáltatás.  
 
dr. Jaksa Tibor jegyző: Most akkor ezen a napirenden belül a Tisztelt Bizottság két határozatot 
hoz? 
 
Sági Mihály elnök: Igen. Szedjük kettőbe. Aki egyetért az orvosi ügyelet eddig mondottak szerinti 
támogatásával, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás módja: nyílt 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
10/2023.(II.13.)EB. határozat 
 
Tárgy: Döntés az orvosi ügyeleti tevékenység további finanszírozásáról 
 

HATÁROZAT 
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága azt javasolja a 
Képviselő-testületnek elfogadásra, hogy a 16 órás orvosi ügyeleti tevékenység finanszírozására 
márciustól kezdődően június hónappal bezárólag havi 195 098,-Ft támogatási összeget állapítson 
meg a Képviselő-testület. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
Máté Gábor polgármester: A járóbeteggel az a helyzet, hogy nem kötelező feladat. Annyit fizetünk, 
amennyit döntünk. Ők előálltak egy igénnyel, 173 000 forinttal. A problémám az, hogy két település 
egy büdös vasat nem fizetett bele ebbe a rendszerbe. Innen indul a történet. Mivel ez nem kötelező, 
ez egy gesztus részünkről. Kérdés, hogy megengedhetünk-e magunknak ekkora gesztust, vagy 
kisebb gesztust akarunk? Abba én nem mennék bele a testület nevében, hogy ezt benyeljük szó 
nélkül.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Szerintem annyit fizessünk amennyi eddig volt.  
 
Kovács Andrásné tag: Szerintem is.  
 
Máté Gábor polgármester: Kérjük meg a társulást, hogy dolgozzon ki egy új rendszert, mert ez 
így nem működik. Elmondom, hogy mit fogok javasolni. Minden település az adóerő képessége 
arányában fizessen ebbe a rendszerbe, ne pedig a lakosság arányában. Ez egy hozzájárulás és erőn 
felül ne járuljon hozzá az a település, akinek nincs akkora ereje, akinek meg van az erejéhez képest 
járuljon hozzá. Ez még nem fogalmazódott meg bennem pontosan, mert még nem csináltam vele 
számításokat, de minden képpen át fogom gondolni és elő fogok állni javaslattal. Csak nem tudtam 
eddig Palitól megkapni azt, hogy hogyan tudjuk a pontos adóerő képességet a hét településre. Mi 
valószínűleg egy picit járunk jobban de Baks sokkal jobban járna. Előbb csinálok egy számítást, hogy 
ez mit hoz. Jelentős különbségeket hoz-e? én azt gondolom mivel ez nem kötelező feladat ezért nem 
vagyunk kötelezhetők, hogy erőnk felül támogassuk ezt a történetet, de erőnkhöz mérten igen.  
 
Sági Mihály elnök: Akkor ezt a 125 000 forintos támogatást is június 30-ig fogadjuk el? 
 
Máté Gábor polgármester: Ha addig nem lesz újabb javaslat. Fogadjuk el egyelőre június 30-ig, 
de kérjük fel a társulást, hogy ez a rendszer mivel nem működőképes láthatóan, ezért dolgozzon ki 
rá egy újat és utána majd visszatérünk rá.  
 
dr. Jaksa Tibor jegyző: Akkor a bizottság javaslata a testület felé, hogy január hónapra 
visszamenőleg is havonta 125 532 forintot június hónappal bezárólag.  
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Sági Mihály elnök: Aki így elfogadja a jegyző úr által megfogalmazottakat, azzal, hogy az adóerő-
képesség alapján kerüljön kidolgozásra egy új rendszer, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás módja: nyílt 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
11/2023.(II.13.)EB. határozat 
 
Tárgy: Döntés a járóbeteg szakellátás további finanszírozásáról 
 

HATÁROZAT 
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága azt javasolja a 
Képviselő-testületnek elfogadásra, hogy a járóbeteg szakellátás finanszírozására január hónapra 
visszamenőleg június hónappal bezárólag havi 125 532,-Ft támogatási összeget állapítson meg a 
Képviselő-testület. 
 
Az Előkészítő Bizottság javasolja továbbá, hogy a Képviselő-testület kérje fel a Kistelek Környéki 
Települések Többcélú Társulásának munkaszervezetét, hogy a települési önkormányzatok adóerő-
képességét alapul vevő finanszírozási rendszert dolgozzon ki a járóbeteg szakellátás további anyagi 
támogatása érdekében. 
 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
4. napirendi pont: A polgármester 2023. évi szabadság-ütemezési tervének jóváhagyása 
 
Sági Mihály elnök: Következő napirendi pont, polgármester szabadság-ütemezése.  
 
Kovács Andrásné tag: Én azt szeretném kérdezni, hogy a polgármester úrnak miért nem fizetjük 
ki a 2022. évi szabadságát? Ez megint feltorlódik.  
 
dr. Jaksa Tibor jegyző: Sajnos nem lehet. 2019-ben nullázni kellett a szabadságot, ez már azóta 
gyülemlett föl.  
 
Sági Mihály elnök: Elfogadásra javasoljuk. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás módja: nyílt 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
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12/2023.(II.13.)EB. határozat 
 
Tárgy: A polgármester 2023. évi szabadság-ütemezési tervének jóváhagyása 
 

HATÁROZAT 
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a polgármester 
2023. évi szabadság-ütemezési tervét elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
5. napirendi pont: A Szegedi Katasztrófavédelmi Kirendeltség 2022. évi beszámoló jelentése 
 
Sági Mihály elnök: Következő napirendi pont a katasztrófavédelem beszámolója. Nem is tudom 
miért kell nekünk ezzel foglalkozni.  
 
Máté Gábor polgármester: Főleg úgy, hogy nem is Pusztaszerről szól.  
 
Sági Mihály elnök: Elfogadásra javasoljuk. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás módja: nyílt 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
13/2023.(II.13.)EB. határozat 
 
Tárgy: A Szegedi Katasztrófavédelmi Kirendeltség 2022. évi beszámoló jelentése 
 

HATÁROZAT 
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a Szegedi 
Katasztrófavédelmi Kirendeltség 2022. évi beszámoló jelentését elfogadásra javasolja a Képviselő-
testületnek. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
6. napirendi pont: A Pusztaszer külterület 0187/42 helyrajzi számú ingatlan haszonbérbe 
adása 
 
Sági Mihály elnök: Következő a bérleti díj. Továbbra is ugyanígy egy évre ezzel a díjjal javasoljuk 
elfogadásra. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás módja: nyílt 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
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14/2023.(II.13.)EB. határozat 
 
Tárgy: A Pusztaszer külterület 0187/42 helyrajzi számú ingatlan haszonbérbe adása 
 

HATÁROZAT 
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a Pusztaszer 
külterület 0187/42 helyrajzi számú ingatlan további haszonbérbe adását Szabó Sándor részére 
változatlan feltételekkel 1 év időtartamra elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
7. napirendi pont: 100 éves Munkástelep programsorozat megtárgyalása 
 
Sági Mihály elnök: Következő a munkástelepi programsorozat megtárgyalása.  
 
Máté Gábor polgármester: Ezt elküldem emailben. Pénteken este én összeültem a Tajti Lacival, a 
Babos Józsival és a Kordás Janival, hogy munkástelepi érdekeltség vigy a prímet ennek a 
rendezvénynek a megszervezésére. Ők azok, akik eddig is valamilyen odafigyeléssel, szándékkal 
voltak. Mindenkivel előre egyeztettem és ők állnak elébe. Kordás Jani lehet, hogy nem lesz itt április 
végén. Fölmerült az bennem, hogy elég közel van a május 1-jéhez az április vége szombat vasárnapi 
nap és utána 1-je hétfő. Azért gondoltam, hogy kétnapos legyen a rendezvény mert akkor 
tematikussá tehetjük a két napot és ezáltal szétosztjuk az érdeklődőknek a tömegét. A szombati 
napon inkább intellektuális programok lennének, kiállítás, bemutatók, vetítések, ha úgy alakul 
esetleg valami előadás. Ha úgy alakul akkor valamilyen vetélkedőszerűség. Ezek koncentrálódnak 
inkább az első napra, szombatra vasárnapra meg részben átnyúlnának ezek a vasárnap délelőtti 
történetre. Odaszerveznénk inkább a sportos, szórakoztató jellegű dolgokat egy esti bállal zárva a 
napot. Itt vannak a fontosabb elképzelések ezzel kapcsolatban. Nemcsak egy, hanem három 
rendezvényt tartanánk az év folyamán. A Tábit Mártonnak van egy nagyon jó kis memoárja 
Munkástelep életéről és abból én szeretnék egy közzé tehető dokumentumot csinálni. Ez az értékes 
mű egy külön nap lenne bemutatóval, kifejezetten erről beszélnénk és meghívnánk egyéb olyan 
személyeket, akik tudnak élményeket mondani pusztaszeri létükről és akkor az egy ilyen beszélgetős 
történet lenne szeptemberre ütemezve ezt. Ezen felül lenne egy faültetési napunk, amikor 100 fát 
ültetnénk. Próbáltunk 30 fára pályázni a Magyar Falu Program keretében, de beregisztrálni sem 
tudtunk. Beszéltem a Kormos Robival és Tajti Lacival, hogy szereznénk őszre ültethető szabad 
gyökerű fákat. Kijelölnénk bizonyos helyeket a fáknak és oda a munkástelepiek közreműködésével 
ültetnénk el. Ez a három esemény sorozat lenne a Munkástelep 100. évfordulójával kapcsolatban. A 
főrendezvényre koncentráltam inkább ezt a koncepció tervet. Azt beszéltük, hogy ha beengednénk 
a látogatókat gépjárművel Munkástelep területére abból káosz lenne. Éppen a falunak a csendes 
mivoltát tennénk tönkre vele. Azt tervezzük, hogy lezárjuk a Munkástelepre bevezető utakat. 
Valószínűleg kint engednénk a parkolást az út mentén, azt még kitaláljuk, hogy hogyan. Erre a Szabó 
Sándort és a polgárőröket kérném fel, hogy ezt oldják meg hogy ez működjön. A vendéglátással 
kapcsolatosan egyrészt nem tudjuk fölmérni azt, hogy milyen érdeklődés lesz ezért előre mindenféle 
főzéseket elég bonyolult megoldani. A vendéglátás meg a pihenő jellegű dolgokat a Kisfüstös 
környékére szerveznénk. Beszéltem már Soós Misivel is, hogy neki azon kívül, hogy a kocsma 
üzemeljen meg a bolt üzemeljen meg a terület rendelkezésre álljon más feladata nem lenne. illetve 
az lenne a feladata, hogy szerezzen egy olyan pecsenyesütőt, aki oda kijön és akkor aki akar ott 
rendelhet magának. Meg ott van a Balogh Jánosék féle kürtőskalács, ami szintén alkalmas lesz arra, 
hogy kiszolgálja az ott lévőket. Az, hogy itt ilyen nagy főzésekbe belemenjünk nem egyszerű, de 
nincs kizárva természetesen. Ha úgy döntünk, hogy csináljunk egy főzőversenyt is vasárnap, akkor 
bizonyos csoportok saját maguknak tudnak főzni. Mi eldönthetnénk azt, hogy valamilyen formában 
mégis főzzünk-e. ezt a dolgot kiadnám valakinek szervezésre. Babos Józsi azt mondta, hogy ő 
nagyon szívesen főz. Vannak felajánlások is, majd Misi mond nektek erről információt. Ezt most csak 
ötletek, aztán majd még lehet gondolkodni rajta. Én azt gondoltam, hogy a lakosságot értesítjük, 
hogy ki az, aki megnyitná mondjuk az udvarát, hogy oda be lehetne nézni, hogy hogyan élnek most 
a Munkástelepiek. Lehet, hogy van olyan fészer, fáskamra, ami egy vetítésre, egy kiállításra vagy 
valami más egyéb dologra meg tudná nyitni. Én el tudom képzelni, hogy az iskolaudvart is jó lenne 
megnyitni, hogy oda be tudjanak menni az emberek egy kicsit. Nyilván ezt senkitől nem 
követelhetjük. Aki lát benne fantáziát azokkal gondoltam én, hogy megpróbálnánk ezt így megoldani. 
Ennek az lenne az eredménye, hogy az emberek szétoszlanának kisebb területekre és egy helyen 
nem jelenne meg egyszerre sok ember. A vizes blokk az fontos. Azt elfelejtettem az előbb mondani, 
hogy a Soós Misi környékén minden képpen szeretnénk egy vizes blokkot beállítani mert a 
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kocsmának a WC-je az nem tud ellátni ennyi embert. Még a munkástelepi nap is necces szokott 
lenni, nehogy ez. Zsófinak van valami információja talán, hogy egy kerekeken szállítható utánfutós 
jellegű WC-t talán ide lehetne valahogy rendezni és azt ott fölállítani valahol a kocsma környékén 
akár közterületre is, ahol ennek megfelelő helyet találunk majd. Ezt mondjuk így oldanánk meg. Ez 
lenne mondjuk a szombati nap. Fölmerült az, hogy fotókat szeretnénk közre bocsátani, mégpedig 
úgy, hogy egy moziba, vetítenénk a fotókat. Kirakni inkább újságcikkeket raknánk ki, amik 
Munkástelepről szólnak. Gondoltuk azt, hogy minden ingatlanra, ahol most vagy valaha ház állt, 
azokra kifüggesztenénk azoknak a neveit, akik abban valamikor laktak. Lehetőséget adnánk arra, 
hogy a kutató házhoz meg a Szász tanyához elmenjenek emberek és a kilátóba fölmenjenek. Ezek 
is még csak így ötlet szinten vannak. Ez lenne mondjuk így a szombati nap. Vasárnapra pedig 
összeállítanánk egy ilyen vetélkedő anyagot, 15-20 kérdésből álló sort, amikre meg kell tudni 
válaszolni. Van videónk is Munkástelepről, mert egy 7-8 évvel ezelőtt egyszer csináltam két olyan 
videót a Makra Ilonkával az egyiket a Munkástelep, kisországúttól észak-kelet felöli tanyavilágot és 
Munkástelepet jártuk be lovaskocsival. Ennek a videónak van egy olyan része, ami Munkástelep 
utcáin megy. Vasárnap még a kiállítások meg a vetítések elérhetőek lennének. Ott megint valami 
étkezésbe lehet gondolkodni, hogy mi legyen. Ekkorra szervezhetnénk mondjuk egy főzőversenyt is 
akár. Délután rendeznénk meg ott a petanque versenyt meg az ilyen sport versenyeket. Estére pedig 
lenne egy bál és ezzel zárulna ez a kétnapos rendezvény. Ezek ötletek most még. A másik időpont a 
pünkösd utáni hétvége lett volna az én fejemben, az volt valamikor a pusztaszeri búcsú napja. Annak 
az előnye, hogy pont egy hónappal később van. Itt tartunk pillanatnyilag.  
 
Sági Mihály elnök: Azt beszéltük Gáborral, hogy szabadjára engedjük a képviselő-testület tagjait, 
azzal, hogy ne befolyásolja a bizottsági javaslat vagy valami, hogy mi már valami irányba indultunk. 
Említsük meg, hogy lenne egy ilyen.  
 
Kovács Andrásné tag: Nekem érdekes volt hallani, minden bizonnyal részt fogunk venni ezen az 
eseményen valamilyen formában. Talán az alapítvány is fog valamit ez ügyben, mellé áll ennek a 
rendezvények.  
 
Máté Gábor polgármester: Nekünk is könnyebb a dolgunk önkormányzatilag, mert ez egy egész 
falut megmozgató rendezvény. Tudunk élelmiszerre is mi önkormányzatilag költeni.  
 
Sági Mihály elnök: Tárgyalásra alkalmasnak találjuk, semmilyen javaslattal nem élünk. Aki ezzel 
egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás módja: nyílt 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
15/2023.(II.13.)EB. határozat 
 
Tárgy: 100 éves Munkástelep programsorozat megtárgyalása 
 

HATÁROZAT 
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a 100 éves 
Munkástelep programsorozat tervezetét tárgyalásra javasolja a Képviselő-testületnek. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
8. napirendi pont: Pusztaszer Községi Önkormányzat 2023. évi rendezvényterve 
 
Sági Mihály elnök: Következő napirendi pont a rendezvényterv. A május 1-re tervezett petanque 
verseny és arborétumfutás a munkástelepi napon lesz, tehát az módosítani kell április 29-30-ra.  
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Kovács Andrásné tag: A közművelődési szolgáltatási tervvel kapcsolatban akartam kérdezni, hogy 
ez a normatívának a felhasználása van benne?  
 
Sági Mihály elnök: Igen, a költségvetésbe is benne van, ennyit adnak rá.  
 
Sági Mihály elnök: Még a rendezvénytervnél maradunk. Közben itt megvitattuk, hogy továbbra 
sem értünk egyet a 20-ával, az csak külön napon legyen a traktoros találkozó meg az újkenyér 
ünnepe.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Én is már azzal kezdtem, hogy jó az úgy együtt?  
 
Máté Gábor polgármester: Szerintem jó, de módosítható. Várjuk meg a koncepciót, mert ez még 
egyelőre ötlet szintjén van. A traktoros találkozó mit képzel erre a 20-ai napra, hogy azt össze 
tudjuk-e hozni az újkenyér ünneppel. Szerintem belefér, össze tudjuk rakni a kettőt, egy helyszínen 
lenne minden képpen. Az új kenyeret meg tudjuk ünnepelni bárhol, de a traktort nem lehet behozni 
a falu központba. Két helyszín lehet a traktoros találkozóra. A templom mögötti terület, az részben 
önkormányzati részben Palié. Oda szintén mindent biztosítani kell, víz és áram van. a másik 
lehetőség az, amit most a Szacsinak bérbe adtunk területet. Az addigra azt mondta Tomi olyan 
állapotban lesz, hogy tarló lesz rajta.  
 
Sági Mihály elnök: Az én véleményem az, hogy ez az ünnepség arról szól, hogy az újkenyér ünnepe 
augusztus 20-a. nekem továbbra is, de a két tag majd elmondja, hogy a kettőt nem együtt. Az 
újkenyér ünnepét augusztus 20-át úgy gondolom nem kellene áttenni másik napra, de a traktoros 
találkozót, még az ellene se tiltakozok, hogy a traktoros találkozó legyen 19-én az újkenyér ünnep 
meg 20-án.  
 
Máté Gábor polgármester: Jó, két külön nap egymáshoz kötődően legyen a kettő, de ne egy 
napon. Akkor 20-án mi legyen az attrakció, mert az, hogy kenyeret sütünk azon nagyon kevés. Akkor 
azt tartalommal meg kell tölteni a 20-ai napot ezek szerint. Nem tudom jó lesz-e az úgy.  
 
Sági Mihály elnök: Ezekkel a javaslatokkal a bizottság elfogadásra javasolja. Aki ezzel egyetért, 
kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás módja: nyílt 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
16/2023.(II.13.)EB. határozat 
 
Tárgy: Pusztaszer Községi Önkormányzat 2023. évi rendezvényterve 
 

HATÁROZAT 
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága Pusztaszer Községi 
Önkormányzat 2023. évi rendezvénytervét elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek azzal a 
módosítással, hogy a május 1-jei rendezvény április 29-30-án kerüljön megrendezésre, a traktoros 
találkozó pedig külön napon, augusztus 19-én kerüljön megtartásra. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
9. napirendi pont: Pusztaszer Községi Önkormányzat 2023. évi közművelődési 
szolgáltatási terve 
 
Sági Mihály elnök: Következő napirendi pont, a szolgáltatási terv. Van-e hozzá vélemény? Nincs, 
akkor elfogadásra javasoljuk. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
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HATÁROZATOK JEGYZÉKE 
 

Sorszám Tárgy Határidő 
7/2023.(II.13.)EB. határozat Napirendi pontok elfogadása azonnal 
8/2023.(II.13.)EB. határozat A Szent Imre Patika beszámolója azonnal 
9/2023.(II.13.)EB. határozat A községi Önkormányzat 2023. évi 

költségvetéséről szóló rendelet-tervezet első 
olvasatban történő tárgyalása 

azonnal 

10/2023.(II.13.)EB. határozat Döntés az orvosi ügyeleti tevékenység további 
finanszírozásáról 

azonnal 

11/2023.(II.13.)EB. határozat Döntés a járóbeteg szakellátás további 
finanszírozásáról 

azonnal 

12/2023.(II.13.)EB. határozat A polgármester 2023. évi szabadság-ütemezési 
tervének jóváhagyása 

azonnal 

13/2023.(II.13.)EB. határozat A Szegedi Katasztrófavédelmi Kirendeltség 
2022. évi beszámoló jelentése 

azonnal 

14/2023.(II.13.)EB. határozat A Pusztaszer külterület 0187/42 helyrajzi 
számú ingatlan haszonbérbe adása 

azonnal 

15/2023.(II.13.)EB. határozat 100 éves Munkástelep programsorozat 
megtárgyalása 

azonnal 

16/2023.(II.13.)EB. határozat Pusztaszer Községi Önkormányzat 2023. évi 
rendezvényterve 

azonnal 

17/2023.(II.13.)EB. határozat Pusztaszer Községi Önkormányzat 2023. évi 
közművelődési szolgáltatási terve 

azonnal 

 






